
Protokół Nr 25.2012

 z posiedzenia Komisji Mienia Komunalnego, Prawa i Porządku Rady Miasta Ełku, które 
odbyło się w dniu 24 sierpnia 2012 roku w godzinach 1000 – 1420.

Obrady Komisji otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji Wojciech Kwiatkowski.
W  posiedzeniu  udział  wzięli członkowie Komisji  w/g załączonej listy   obecności; na   15 

członków   Komisji   w   posiedzeniu  uczestniczyło  14.  W  związku  z  tym  obrady  Komisji 
i podejmowane decyzje są prawomocne. 

W posiedzeniu Komisji nie uczestniczył radny Adam Rydzewski.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
• Z-ca Prezydenta Miasta – Kamil Buksa,
• Z-ca Prezydenta Miasta – Artur Urbański,
• Skarbnik Miasta – Jarosław Wróbel,
• Naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego – Andrzej Semeńczuk,
• Naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju – Renata Samełko,
• Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej – Irena Podlecka,
• Pełnomocnik ds Muzeum w Ełku – Kazimierz Bogusz,
• Naczelnik  Wydziału  Planowania  Przestrzennego  i  Gospodarki  Nieruchomościami  –  Marta 

Herbsz,
• Kierownik sekcji pracy socjalnej MOPS – Bożena Piątek,
• Prezes Zespołu Inwestycji sp. z o.o. - Halina Bender,
• Wiceprzewodniczący Rady Miasta – Jerzy Czepułkowski,
• Prezes Zarządu spółki „EKO-Mazury” - Edward Palczewski,

Przyjęty porządek obrad:
1. Przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
3. Opinia  do projektów uchwał:
1) w sprawie dofinansowania realizacji projektu systemowego w ramach Programu Operacyjnego 

Kapitał Ludzki 2007-2013 „Jutro idę do pracy!”
2) w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Ełku na lata 2012-2027,
3) w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na  rok 2012,
4) w  sprawie  określenia  zasad  udzielania  dotacji  celowej  na  dofinansowanie  zadań  służących 

ochronie  środowiska  z  zakresu  ochrony  powietrza,  że  środków  budżetu  miasta  Ełk 
przeznaczonych na finansowanie ochrony środowiska i gospodarki wodnej,

5) w sprawie utworzenia Muzeum Historycznego w Ełku oraz nadania statutu,
6)  zmieniającej  uchwałę Nr LVIII/513/10 Rady Miasta  Ełku w sprawie szczegółowych zasad, 

sposobu i  trybu umarzania,  odraczania lub rozkładania na raty spłat  należności  pieniężnych 
o charakterze cywilnoprawnym przypadających Miastu Ełk i jego jednostkom organizacyjnym 
oraz warunków dopuszczalności publicznej  w przypadkach,  w których ulga stanowić będzie 
pomoc publiczną oraz wskazania organu lub osobę do tego upoważnionej,

7) w sprawie   rozpatrzenia  skargi  Pana  Jana  Kacperskiego,  dotyczącej  poprawności  procedury 
sprzedaży  w  drodze  przetargu  ustnego  nieograniczonego  nieruchomości  gruntowej 
niezbudowanej, położonej w Ełku, przy ul. Jana Brzechwy, oznaczonej w operacie ewidencji 
gruntów nr 118,

8) w sprawie aktualizacji Programu Rewitalizacji Ełku,
9) w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku Międzygminnego „Gospodarka Komunalna”.



10)  w sprawie przekazania środków finansowych dla Powiatu Ełckiego na realizację zadań z 
zakresu ochrony przeciwpożarowej,

11)  w sprawie wyrażenia opinii na temat uznania za ochronne lasów, położonych na terenie miasta 
Ełku .

4. Opinia  w  sprawie  zmiany  Studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania 
przestrzennego  Gminy  Ełk,  na  terenach  położonych  w  obrębie  Woszczele,  do  której 
przystąpiono na podstawie uchwały nr XXVIII/182/2012 Rady Gminy Ełk z dnia 27 stycznia 
2012r..

5. Informacja ze sprzedaży mienia komunalnego w II kwartałach 2012r.
6. Ocena stanu realizacji planu zadań inwestycyjnych w 2012 r.
7. Sprawy różne i wolne wnioski.  
8. Gospodarka odpadami w Gminie Miasto Ełk – zaawansowanie prac przy wdrażaniu nowych 

zasad odbierania odpadów komunalnych od właścicieli  nieruchomości – wyjazd studyjny na 
Zakład Unieszkodliwiania Odpadów w Siedliskach k/Ełku.

Do punktu 1- go
Przewodniczący  Komisji  Wojciech  Kwiatkowski  zapoznał  zebranych  z  porządkiem  obrad 

Komisji,  informując,  że  w  pkt.  opinia  do  projektów  uchwał  zostaną  omówione  jeszcze  dwa 
dodatkowe projekty uchwał:
− w  sprawie  przekazania  środków  finansowych  dla  Powiatu  Ełckiego  na  realizację  zadań 
z zakresu ochrony przeciwpożarowej,
− w sprawie wyrażenia opinii na temat uznania za ochronne lasów, położonych na terenie miasta 
Ełku.

Członkowie Komisji  jednomyślnie,  poprzez  aklamację przyjęli   porządek obrad jak wyżej 
z wnioskowanymi zmianami.

Do punktu  2 - ego
Przewodniczący Komisji Wojciech Kwiatkowski zwrócił się o zgłaszanie uwag do  protokółu 

z  poprzedniego posiedzenia Komisji.   
Członkowie Komisji nie zgłosili uwag i jednomyślnie poprzez aklamację przyjęli protokół Nr 

24.2012 z dnia 22 czerwca 2012 r. 

Do punktu  3- go
Radny Paweł Czemiel poruszył sytuację, jaka miała miejsce przy skrzyżowaniu ul. Matejki z ul. 

Kopernika, w czasie opadów deszczu został zalany samochód jednego z mieszkańców znajdującej 
się tam posesji.

Pan  Bielas  powiedział,  że  w  czasie  odpadów około  100  tys  litrów  deszczówki  spływa  do 
piwnicy jego domu. Jego nowy samochód Toyota po ostatnim zalaniu poszedł do kasacji. Instalacja 
deszczowa  nie  odbiera  tylu  litrów  wody,  woda  niesie  z  sobą  piasek  od  ul.  Norwida  i  części  
cmentarza. Należałoby koniecznie przeprofilować ten teren.

Przewodniczący Komisji Wojciech Kwiatkowski zwrócił się z pytaniem – czy w sprawie tej 
były składane wnioski do Prezydenta Miasta?

Pan Bielas powiedział, że składał wnioski, teren został trochę podniesiony, zrobiono śluzę, ale 
jednak znowu pojawiał się ten sam problem.

Naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego Andrzej Semeńczuk powiedział, że prowizorycznie 
tego problemu się nie rozwiąże. Najlepszym rozwiązaniem byłoby wprowadzenie nowej inwestycji 
ul.  Norwida,  ale  to  już  należy do decyzji  radnych,  są  potrzebne  duże  środki  finansowe na  tą 
inwestycję.

Radny Paweł  Czemiel  –  jest  to  jedyna ulica  na  tym osiedlu,  która  nie  została  do  tej  pory 
wykonana.  Wysypanie  masy  asfaltowej  to  jedynie  rozwiązanie  prowizoryczne.  Należałoby  się 
zastanowić nad podzieleniem realizacji tej ulicy na etapy.

Naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego Andrzej Semeńczuk – jest możliwość zrealizowania 



tej inwestycji odcinkami,  tzw. „Mała obwodnica” mogła by funkcjonować do ul. Matejki.
Przewodniczący  Komisji  Wojciech  Kwiatkowski  –  jako  Komisja  pochylimy  się  nad  tym 

tematem przed przy pracach nad projektem budżetu miasta Ełku na 2013 rok. Będziemy starali się 
rozpocząć realizację tej inwestycji etapami począwszy od roku 2013 – jako inwestycję wieloletnią.
Komisja w głosowaniu jawnym; jednomyślnie – 11 głosami „za” przyjęła wniosek zgłoszony przez 
Przewodniczącego Komisji.

* * *
    Komisja  przystąpiła  do  zaopiniowania  projektów uchwał  związanych  tematycznie  z  pracą 
Komisji na najbliższą sesję Rady Miasta.
1)  Kierownik sekcji pracy socjalnej MOPS Bożena Piątek omówiła projekt uchwały  w sprawie 
dofinansowania realizacji projektu systemowego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 
2007-2013 „Jutro idę do pracy!” - Dyrektor Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej w Olsztynie 
pismem z dnia 4.07.2012r. zawiadomiła, że złożony przez Miejski Ośrodek Polityki Społecznej w 
Ełku wniosek o dofinansowanie projektu pt „Jutro idę do pracy!” spełnia określone wymogi i w 
oparciu  o  wynik  oceny  merytorycznej  został  zarekomendowany  do  finansowania.  Jednym  z 
warunków podpisania umowy o dofinansowanie, jest przesłanie kopii uchwały o przyjęciu projektu 
do realizacji.  Stąd też zachodzi  potrzeba podjęcia  stosownej  uchwały.  W związku z podjęciem 
uchwały , o której mowa, nie zachodzi potrzeba zwiększania budżetu MOPS o kwotę 63.602,40 zł, 
która stanowi wkład własny do projektu. Środki te znajdują się w budżecie Ośrodka.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do zaopiniowania projektu  uchwały  w sprawie  dofinansowania 
realizacji projektu systemowego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013 
„Jutro idę do pracy!, w głosowaniu wzięło udział 11 radnych.  
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  11  głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały  w sprawie dofinansowania realizacji projektu systemowego w ramach 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013 „Jutro idę do pracy!”

2) Skarbnik  Miasta  Jarosław  Wróbel omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej 
Prognozy Finansowej miasta Ełku na lata 2012-2027, który zawiera zmianę:
1. w załączniku Nr 1 do uchwały:
  1) zwiększenie dochodów bieżące w 2012 o kwotę 384 188 zł, w tym:
       - zwiększenie dotacji na zadania własne 862 416 zł oraz zmniejszenie środków 
           z UE o kwotę 478 228, które zgodnie z projektem: „Jutro idę do pracy” 
           będą przekazane jako dotacja rozwojowa,
 2) zwiększenie wydatków w 2012 o kwotę 101 289 zł, w tym:
      - zwiększenie wydatków bieżących o kwotę 81 832 zł, w tym: wydatków oświatowych    
        o kwotę 47 655 zł oraz z zakresu pomocy społecznej 16 177 zł i zasiłków z pomocy 
        społecznej o kwotę 18 000 zł,
      - zwiększenie  wydatków majątkowych o kwotę 19 457 zł: zmiany w projekcie ‘Ełckie 
         Centrum Rewitalizacji Społecznej” – zmniejszenie o kwotę 543 zł oraz wprowadzenie 
         nowej inwestycji „ Budowa drogi wewnętrznej przy ul. Tuwima wraz z niezbędną 
        infrastrukturą” – 20 000 zł,
3) zmniejsza się deficyt budżetu o kwotę 282 899 zł 
2. w załączniku nr 2 do uchwały:
 - korekta dochodów i wydatków w 2012r, jak w pkt. 1.

3) Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta 
Ełku na 2012 rok. Proponowane zmiany obejmują:
I.  w  zakresie  wydatków  realizowanych  i  nadzorowanych  przez  Wydział  Planowania 
Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami
W związku z potrzebą wydatkowania kwoty 766,50 zł, którą Gmina Miasta Ełku jest zobowiązana 
uiścić  tytułem  zwrotu  kosztów  postępowania  sądowego  na  rzecz  skarżącego  Pana  Piotra 
Basiewicza, na podstawie prawomocnego wyroku z dnia 14 czerwca 2012 r. Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego w Olsztynie (sygn. akt II SA/Ol 327/12) w sprawie podważenia stawki pro-



centowej  opłaty  rocznej  z  tytułu  użytkowania  wieczystego  nieruchomości  gruntowej,  należy 
utworzyć paragraf w klasyfikacji 700-70005-4610 
w kwocie 767,00 zł
Zmniejszenie wydatków w klasyfikacji 710-70005-4300 nie ograniczy możliwości wykonywania 
zadań zaplanowanych na 2012 r., związanych z zakupem usług pozostałych.
II) w zakresie wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział Promocji, Sportu i 
Kultury 
Przeniesienie środków, które były przeznaczone na wykonanie monitoringu w Miejskim Ośrodku 
Sportu i Rekreacji w Ełku w wysokości 74 000 zł (dział 926 rozdział 92604 § 6050) na wydatki 
inwestycyjne  Urzędu  Miasta  Ełku  (dział  750  rozdział  75023  §  6050).  I  etap  zadania  zostanie 
wykonany  w  porozumieniu  z  Urzędem  Miasta  Ełku,  który  będzie  organizował  przetarg  na 
monitoring Miasta w ramach budowy „Zintegrowanego Systemu Bezpieczeństwa Miasta Ełku”. 
IV) w zakresie dochodów i wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział Polityki 
Społecznej
1. Zmiany w dziale 852 – pomoc społeczna, rozdział 85295 i 85206:
zwiększenie plan dochodów w rozdziale 85295 § 2030 o kwotę – 325 357 zł – dotacja 
z budżetu państwa na programu  „Pomoc  państwa w zakresie  dożywiania”. Środki 
na realizację programu zostały zabezpieczone w wydatkach budżetowych (dotacja zwiększa wolne 
środki budżetowe),
zmniejszenie dotacji w rozdziale 85295 o kwotę 35 515 zł i wprowadzenie kwoty 30 441 zł jako 
dotacja z budżetu państwa w rozdziale 85206 – wspieranie rodziny – zgodnie z decyzją Wojewody 
Warmińsko – Mazurskiego na realizację programu „Asystent Rodziny” 2012”.
- przeniesienie wydatków na wynagrodzenie bezosobowe i pochodne od wynagrodzeń 
z rozdziału 85295 do rozdziału 85206 – wspieranie rodziny. Kwota zwiększenia w wysokości 
2 117 zł na ubezpieczenia społecznego i funduszu pracy osób zatrudnionych w ramach projektu 
„Asystent  Rodziny  2012”,  jako  wkład  własny  do  programu  „Asystent  Rodziny”  2012”, 
sfinansowana z wolnych środków.
2. Program: „Jutro idę do pracy”
W związku  z  uzyskaniem rekomendacji  do  finansowania  na  2012 rok  programu systemowego 
„Jutro idę do pracy”, realizowanego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, koniczne 
są zmiany w planie dochodów i wydatków budżetu MOPS – dział  853, rozdział  85395 i  852, 
rozdział 85214.
Wartość programu w 2012r. to kwota 605 736 zł, w tym dofinansowanie 542 133 zł (dotacje celowe 
w ramach programów z udziałem środków UE), wkład władny do programu to kwota 4 528 zł, 
która zostaje przeniesiona z działu 85214 § 3110 – zasiłki i pomoc w naturze.
Korekta  dochodów  i  wydatków  ujętych  w  budżecie  powoduje  zwiększenie  wolnych  środków 
budżetu o kwotę 25 314 zł.
3. Projekt „Ełckie Centrum Rewitalizacji Społecznej”
W  związku  ze  zmianami  w  umowie  o  dofinansowanie  z  Partnerem  zachodzi  konieczność 
przeniesienia niewydatkowanych środków przez Partnera – Stowarzyszenie “ALTERNATYWA” na 
płatne animacje dla  uczestników projektu (tj.  kino,  basen,  wynajem sprzętu wodnego – kajaki, 
kręgle, korzystanie z usług Ełckiej Kolei Wąskotorowej). 
Z oszczędności wynikających z zakupów inwestycyjnych tj. zakup przenośnego boiska oraz zakup 
sprzętu nagłośniającego przenosi  się środki na wynajmowanie sal  do pokazu „mini  projektów” 
zorganizowanych przez uczestników projektu. 
Natomiast środki (dział 8529 rozdział 85295) z § 4177, 4179 wynikają z przeniesienia kierownika 
projektu „Ełckie Centrum Rewitalizacji Społecznej” zatrudnionego na podstawie umowy zlecenie 
na pełny etat od miesiąca lutego 2012r.
Głównym celem programu jest aktywizacja osób wykluczonych lub zagrożonych wykluczeniem 
społecznym, ze szczególnym uwzględnieniem dzieci i młodzieży w wieku 10 – 20 lat, pokazanie 
oraz nauczenie młodych ludzi życia i funkcjonowania w innej formie niż to, co przekazuje im ulica 
oraz niewydolna wychowawczo rodzina.



4. Zmian w budżecie Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ełku na rok 2012 w zadaniach 
własnych w planie wydatków:
- zwiększyć plan wydatków w dziale 852, rozdziale 85216 § 3110 o kwotę 18 000 zł – 
z przeznaczeniem na wypłatę zasiłków stałych. 
Z  powodu  zmian  z  dniem  1  października  2012  r.,  które  wiążą  się  ze  wzrostem  kryterium 
dochodowego, uprawniającego do świadczeń z pomocy społecznej,  a tym samym ewentualnym 
wzrostem  liczby  osób  uprawnionych  do  pobierania  świadczeń,  zasadne  jest  zabezpieczenie 
środków na wypłatę zasiłków stałych. Kwota 18 000 zł zostanie sfinansowana wolnymi środkami, 
które zwiększyły się na skutek przekazania na dochody budżetowe dotacji z budżetu państwa w 
wysokości 325 357,00 zł na realizację  programu  „Pomoc  państwa w zakresie  dożywiania”.  
Środki na realizacje programu zostały zabezpieczone wcześniej w budżecie.
V) w zakresie wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział Strategii  i Rozwoju
1. Przeniesienie kwoty 260 zł w dziale 750, rozdział 75095 z § 4300 na § 4170. Zmiana związana 
jest  ze zleceniem tłumaczenia dokumentów projektów transgranicznych osobie fizycznej,  a  nie 
firmie.
2. Projekt: Transgraniczne Centrum Integracji Kulturowej – Scena na granicy”
Przeniesienie 1 100 zł w dziale 921 rozdział 92105 - wydatki zaplanowane na wyjazdy służbowe 
krajowe  na  paragrafy  związane  z  wyjazdami  służbowymi  zagranicznymi.  Zaplanowane  środki 
związane są z wyjazdem do Artusa na Litwę. 
VI)  w  zakresie  wydatków  realizowanych  i  nadzorowanych  przez  Wydział  Mienia 
Komunalnego
Przeniesienie  kwoty 20  000 zł.  do  działu  600 rozdz.  60017  §  6050,  ma  na  celu  zapewnienie 
środków na wykonanie dokumentacji technicznej „Budowa drogi wewnętrznej oznaczonej 
w  mpzp  Ełk-Kajki  II  jako  013KDW  wraz  z  niezbędną  infrastrukturą”.  Zadanie  będzie 
współfinansowane w proporcji 50/50 Urząd Miasta Ełku i Dom Ełcki Morusiewicz. 
W ramach zadania sfinansowane zostanie: opracowanie dokumentacji technicznej budowy drogi o 
nawierzchni z kostki Polbruk (łączna dł 128m i szer 5,0m) wraz 31 ogólnodostępnymi miejscami 
parkingowymi, zieleń,  oświetlenie uliczne oraz odwodnienie drogi.   Opracowanie dokumentacji 
technicznej drogi zostanie wykonane w roku bieżącym. Realizacja zadania zostanie rozłożona na 
dwa etapy na lata  2013 – 2014. Łączny koszt budowy drogi to około 380 000 zł. Strony ustaliły iż 
wykonanie inwestycji powierza się właścicielowi terenu 
t. j. Gminie Miastu Ełk.
VII) w zakresie pozostałych zmian:
Zmniejszenie deficytu budżetu o kwotę 282 899 zł
 Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel powiedział, że w pkt. II nie ma zmiany opisanej w pkt. 2) 
dot. zwiększenia dotacji podmiotowej dla Ełckiego Centrum Kultury w Ełku (dział 921 rozdział 
92113 § 2480) o kwotę 30 000 zł z rezerwy ogólnej na organizację uroczystości otwarcia amfiteatru 
– tej zmiany fizycznie nie ma. Następnie Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił autopoprawki 
do zmian w budżecie miasta Ełku na 2012r., przedłożone radnym do akceptacji:
1) przeniesienie środków w wysokości 13.500 zł przyznanych MOSiR przez CLSM UNIQUA w 
ramach odszkodowania, ze względu na uszkodzenie dachu pływalni wskutek gradobicia. Pozostałe 
zmiany dotyczą przeniesienia wydatków pomiędzy paragrafami w tym samych rozdziałach i  są 
spowodowane dostosowaniem planu do aktualnych potrzeb jednostki.
2)  zwiększenie  dochodów  w  dziale  926  rozdz.  92695   6620  –  dotacje  powiatu  na  wydatki 
inwestycyjne i zakupy inwestycyjne o kwotę 50.000 zł, zwiększenie wydatków w dziale 926 rozdz.  
92695  6230 – dotacje celowe z budżetu na finansowanie lub dofinansowanie kosztów realizacji  
inwestycji i zakupów inwestycyjnych jednostek nie zaliczonych do sektora finansów publicznych o 
kwotę 50.000 zł,
3)  przeniesienie  kwoty 30.000 zł  na  realizację  zadań w zakresie  bezpieczeństwa publicznego i 
ochrony przeciwpożarowej,
4) zwiększenie wydatków ze środków własnych w roku 2012 o kwotę + 250.000 zł na zadaniu 
inwestycyjnym  pn  „Przebudowa  ulicy  Armii  Krajowej”  (dział  600,  rozdz.  60016   6050)  z 



przeznaczeniem  na  usunięcie  powstałych  uszkodzeń  w  istniejącej  kanalizacji  deszczowej, 
przeniesienie  zadania  inwestycyjnego  pn  „Przebudowa  skrzyżowanie  il.  Kajki,  Tuwima  i 
Grodzieńskiej” (dział 600, rozdz. 6016  6050) do planu inwestycji wieloletnich oraz dokonania 
zmian:
- zmniejszenie wydatków w roku 2012 o kwotę 250.000 zł,
- wprowadzenie wydatków w roku 2012 o kwotę 250.000 zł,
wprowadzenie wydatków w roku 2013 na kwotę 500.000 zł,
Ogólna kwota wydatków w latach 2012 – 2013 wyniesie 1.050.000 zł.

      Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa – dokonana szczegółowa inspekcja kanału deszczowego 
w  ul.  Armii  Krajowej  wykazała  nowo  powstałe  spękanie  wzdłużne.  Zachodzi  pilna  potrzeba 
awaryjnej  naprawy  miejsc  o  zmniejszonej  wytrzymałości  materiałowej.  Chcemy  naprawić 
kompleksowo ten kanał i będzie to robione metodą bez wykopową.

 
Radny Adam Dobkowski zwrócił się z pytaniem odnośnie budowy bieżni przy Zespole Szkół 

Samorządowych przy ul. Suwalskiej – czy będzie zgłaszana autopoprawka do budżetu miasta w 
związku z rozstrzygniętym przetargiem?

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  dwie  oferty  z  przetargu  są  wyższe  niż  środki 
finansowe zaplanowane w budżecie miasta – pierwsza - 90 tys. i druga 130 tys. zł. Rozważamy 
różne warianty. Na pewno, z godnie z deklaracją z realizacji tej inwestycji nie zrezygnujemy. Być 
może ten przetarg zostanie unieważniony i ogłosimy go ponownie. Chcielibyśmy, by bieżna została 
oddana do użytku do końca maja przyszłego roku. Nowy przetarg mógłby zostać ogłoszony na 
początku przyszłego roku. Taka propozycja wydaje się być najrozsądniejsza.

Radny Bogusław Wisowaty – nie należy czekać na ogłoszenie drugiego przetargu do stycznie 
2013, można to zrobić za tydzień lub za dwa tygodnie.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – przetarg można ogłosić również  grudniu. Możemy 
zakładać, że uzyskana cena będzie niższa.

Radny  Adam  Dobkowski  powiedział,  że  w  jakimś  stopniu  przekonuje  go  argumentacja 
Prezydenta Miasta. Czy do szkoły sportowej przewiduje się jakieś środki an doposażenie?

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – staramy się nasze szkoły cały czas doposażać w nowy 
sprzęt i pomoce naukowe. Do tej szkoły planujemy dołożyć 200 tys zł.

Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej miasta Ełku na lata 2012-2027, w głosowaniu wzięło udział 12 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  12  głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały  w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Ełku na 
lata 2012-2027.
Następnie członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmian w 
budżecie miasta Ełku na 2012 rok, w głosowaniu wzięło udział 12 radnych.  
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 11 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw” i 0 głosach 
„wstrzymujących” zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały  w sprawie zmian w budżecie miasta 
Ełku wraz  z autopoprawkami. 

4)  Z-ca  Prezydenta  Miasta  Kamil  Buksa  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  zasad 
udzielania  dotacji  celowej  na  dofinansowanie  zadań  służących  ochronie  środowiska  z  zakresu 
ochrony  powietrza,  ze  środków  budżetu  miasta  Ełk  przeznaczonych  na  finansowanie  ochrony 
środowiska i gospodarki wodnej – projekt uchwały uwzględnia uwagi Kolegium Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Olsztynie. 

Radny  Wojciech  Kwiatkowski  powiedział,  że  chciałby  zwrócić  uwagę  na  konieczność 
wyznaczenia  w  naszym  mieście  działań  w  kierunku  ekologii.  Należałoby  wyższymi  kwotami 
dofinansowywać te źródła ogrzewania, które nie zatruwają naszego miasta. Przede wszystkim są to 
pompy ciepła.  Dlatego też wnioskuje, aby w regulaminie w pkt. 4) podpunkt d) pompy ciepła 



dofinansować  kwotą  4  tys.  zł.  Kolejna  sprawa  to  sprzeczne  zapisy  w  pkt.  4)  podpunkt  f)  w 
odniesieniu do pkt. 10 regulaminu. Czym się różni ekogroszek od spalanego węgla. Powinniśmy 
dofinansowywać  ekologiczne  źródła  ogrzewania,  dlatego  wnioskuje  o  wykreślenie  w  pkt.  4 
podpunktu f).

Naczelnik Wydziały Mienia Komunalnego Andrzej Semeńczuk powiedział, że chciałby zwrócić 
uwagę na limit wydatków przeznaczonych na wsparcie tego programu. Druga sprawa, to ważne by 
zlikwidować piece węglowe z centrum miasta.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 1 głosem „za” przy 7 głosach „przeciw” i 4 głosach 
„wstrzymujących”   odrzucili  wniosek  zgłoszony  przez  Przewodniczącego  Komisji  Wojciecha 
Kwiatkowskiego.
Następnie członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania w/w projektu uchwały, w głosowaniu 
wzięło udział 11 radnych.  
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 8 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw” i 2 głosach 
„wstrzymujących”  zaopiniowali  pozytywnie  projekt  uchwały   w  sprawie  określenia  zasad 
udzielania  dotacji  celowej  na  dofinansowanie  zadań  służących  ochronie  środowiska  z  zakresu 
ochrony  powietrza,  ze  środków  budżetu  miasta  Ełk  przeznaczonych  na  finansowanie  ochrony 
środowiska i gospodarki wodnej.

5)  Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  powiedział  na  wstępie,  że  nabiera  tempa  kwestia 
utworzenia  Muzeum  w  Ełku.  Mamy  już  projekt  statutu  Muzeum zatwierdzony  przez  Ministra 
Kultury i Dziedzictwa Narodowego. Jeśli chcemy, by nasze muzeum zaczęło pracować, to muszą 
być  etaty  dla  pracowników  merytorycznych  –  potrzebny  jest  pracownik  naukowy,  osoba  do 
katalogowania zbiorów, prowadzenia księgowości. Muzeum musi żyć, prowadzić prace badawcze i 
publikować. Muszą też być pozyskiwanie środki zewnętrzne. W tej chwili zależy nam na ty, by 
muzeum jak najszybciej rozpoczęło swoją działalność. 
Członkowie  Komisji  zapoznali  się  z  projektem  uchwały w  sprawie  utworzenia  Muzeum 
Historycznego w Ełku oraz nadania statutu.

6) Z-ca  Prezydenta  Miasta  Kamil  Buksa  omówił  projekt  uchwały  zmieniającej  Uchwałę  Nr 
LVIII/513/10 Rady Miasta Ełku z dnia 31 sierpnia 2010 r. w sprawie szczegółowych zasad, sposobu 
i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty spłat należności pieniężnych o charakterze 
cywilnoprawnym przypadających Miastu Ełk i  jego jednostkom organizacyjnym oraz warunków 
dopuszczalności  pomocy  publicznej  w  przypadkach,  w  których  ulga  stanowić  będzie  pomoc 
publiczną oraz wskazania organu lub osobę do tego upoważnioną – szczegóły zmian w załączeniu 
do protokołu.
Członkowie Komisji  zapoznali  się z projektem uchwały  zmieniającej Uchwałę Nr LVIII/513/10 
Rady Miasta Ełku z dnia 31 sierpnia 2010 r.  w sprawie szczegółowych zasad,  sposobu i  trybu 
umarzania,  odraczania  lub  rozkładania  na  raty  spłat  należności  pieniężnych  o  charakterze 
cywilnoprawnym przypadających Miastu Ełk i  jego jednostkom organizacyjnym oraz warunków 
dopuszczalności  pomocy  publicznej  w  przypadkach,  w  których  ulga  stanowić  będzie  pomoc 
publiczną oraz wskazania organu lub osobę do tego upoważnioną.

7) Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa omówił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi 
Pana Jana Kacperskiego, dotyczącej poprawności procedury sprzedaży w drodze przetargu ustnego 
nieograniczonego  nieruchomości  gruntowej  niezabudowanej,  położonej  w  Ełku,  przy  ul.  Jana 
Brzechwy,  oznaczonej  w operacie ewidencji  gruntów nr 118 – projekt wraz z uzasadnieniem w 
załączeniu do protokołu.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Karol Marchel poinformował, że Komisja Rewizyjna, po 
zapoznaniu się z wyjaśnieniami, uznała skargę za bezzasadną.
Członkowie Komisji  przystąpili  do zaopiniowania w/w projektu uchwały,  w głosowaniu wzięło 
udział 12 radnych.  
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 10 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 2 głosach 



„wstrzymujących”  zaopiniowali  pozytywnie  projekt  uchwały  projekt  uchwały  w  sprawie 
rozpatrzenia skargi Pana Jana Kacperskiego, dotyczącej poprawności procedury sprzedaży w drodze 
przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości gruntowej niezabudowanej, położonej w Ełku, 
przy ul. Jana Brzechwy, oznaczonej w operacie ewidencji gruntów nr 118 – uznający skargę za 
bezzasadną. 

8)  Naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju Renata Samełko omówiła projekt uchwały w sprawie 
aktualizacji  Programu Rewitalizacji  Ełku – zmiany zostały dokonane na wnioski skierowane do 
właściciele nieruchomości oraz Zespół Inwestycji Sp z o.o. dotyczące dostosowania się do zaleceń 
konkursowych  dotyczących  dofinansowania  projektów  ze  środków  Europejskiego  Funduszu 
Rozwoju  Regionalnego  w  ramach  RPO  Warmia  i  Mazury  na  lata  2007-2013z  zakresu  Osi 
Priorytetowej 4 – ROZWÓJ, RESTRUKTURYZACJA I REWITALIZACJA MIAST. - szczegóły 
zmian w piśmie w załączeniu do protokołu.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  projektu  uchwały  w  sprawie  aktualizacji 
Programu Rewitalizacji Ełku, w głosowaniu wzięło udział 12 radnych.  
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  12  głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały  w sprawie  aktualizacji Programu Rewitalizacji Ełku.

9)   Z-ca  Prezydenta  Miasta  Kamil  Buksa  omówił  projekt  uchwały w sprawie  przyjęcia  zmian 
w Statucie  Związku Międzygminnego „Gospodarka  Komunalna”  -  zmiany w statucie  wynikają 
z przyjętych przez Zgromadzenie Związku nowych zapisów w Statucie Związku. Sugerowana przez 
Związek  zmiana  zadań  opisanych  w  projekcie  uchwały  spowoduje  wzrost  składki  gmin  od 
1 mieszkańca z wysokości 1,00 zł obecnie obowiązującej do poziomu 1,75-2,00 zł.

Szczegóły  zmian,  wyniki  ankiet  oraz  dyskusji  w  różnych  gremiach  Związku  omówił 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jerzy Czepułkowski.

Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały w sprawie przyjęcia zmian w 
Statucie  Związku  Międzygminnego  „Gospodarka  Komunalna”,  w głosowaniu  wzięło  udział  13 
radnych.  
Członkowie Komisji  w głosowaniu jawnym; 10 głosami  przy 0 głosach „przeciw” i  3  głosach 
„wstrzymujących” zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie przyjęcia zmian w Statucie 
Związku Międzygminnego „Gospodarka Komunalna”.

* * *
Przewodniczący Rady Miasta  Stefan  Węgłowski  poinformował,  że po sesji  Rady Miasta  28 

sierpnia jest planowany wyjazd na spotkanie z kierownikiem zespołu archeologów, którzy prowadzą 
prace wykopaliskowe na obiekcie zamkowym. Chcielibyśmy zapoznać radnych ze znaleziskami.

* * *
Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański poinformował, że z porządku obrad sesji Rady Miasta w 

dniu 28 sierpnia zostanie wycofany projekt uchwały w sprawie  uchwalenia Statutu Miasta Ełku. 
Będzie on jeszcze dyskutowany na Komisjach w m-cu wrześniu.

* * *
10)  Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa omówił projekt uchwały w sprawie przekazania środków 
finansowych dla Powiatu Ełckiego na realizację zadań z zakresu ochrony przeciwpożarowej – są to 
środki  na wspólną z  Powiatem Ełckim realizację  zadań w zakresie  bezpieczeństwa publicznego 
i ochrony przeciwpożarowej – zakup zestawu do dekontaminacji osób.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  projektu  uchwały  w  sprawie  przekazania 
środków  finansowych  dla  Powiatu  Ełckiego  na  realizację  zadań  z  zakresu  ochrony 
przeciwpożarowej., w głosowaniu wzięło udział 12 radnych.  
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 11 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 1 głosie 
„wstrzymującym”zaopiniowali  pozytywnie  projekt  uchwały  w  sprawie  przekazania  środków 
finansowych dla Powiatu Ełckiego na realizację zadań z zakresu ochrony przeciwpożarowej.



11)   Naczelnik  Wydziału  Planowania  Przestrzennego  i  Gospodarki  Nieruchomościami   Marta 
Herbsz omówiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii na temat uznania za ochronne lasów, 
położonych na terenie miasta Ełku – w związku z wykonywaniem planu urządzenia lasu na lata 
2013-2022 Nadleśnictwo Ełk  wystąpiło  do  Rady Miasta  Ełku  o  zaopiniowanie  projektu  lasów 
ochronnych o łącznej powierzchni 49,13 ha, położonych w granicach administracyjnych miasta 
Ełku – szczegóły w uzasadnieniu do projektu uchwały.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały w sprawie wyrażenia opinii na 
temat uznania za ochronne lasów, położonych na terenie miasta Ełku, w głosowaniu wzięło udział 
12 radnych.  
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 10 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw” i 1 głosie 
„wstrzymującym”zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały  w sprawie  wyrażenia opinii na temat 
uznania za ochronne lasów, położonych na terenie miasta Ełku.

Do punktu  4- go
Naczelnik  Wydziału  Planowania  Przestrzennego  i  Gospodarki  Nieruchomościami   Marta 

Herbsz omówiła projekt  opinii  w sprawie projektu zmiany Studium uwarunkowań i  kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Ełk, na terenach położonych w obrębie Woszczele, do 
której przystąpiono na podstawie uchwały nr XXVIII/182/2012 Rady Gminy Ełk z dnia 27 stycznia 
2012 r.- zaproponowane rozwiązania w projekcie Studium na przedmiotowym terenie nie budzą 
zastrzeżeń.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania w/w projektu opinii, w głosowaniu wzięło udział 
12 radnych.  
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 11 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 1 głosie 
„wstrzymującym”zaopiniowali pozytywnie projekt  opinii  w  sprawie  projektu  zmiany  Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Ełk, na terenach położonych 
w obrębie Woszczele,  do której  przystąpiono na podstawie uchwały nr XXVIII/182/2012 Rady 
Gminy Ełk z dnia 27 stycznia 2012 r.

      
Do punktu  5- go  
     Członkowie  Komisji  zapoznali  się  z  informacją  ze  sprzedaży mienia  komunalnego  w II 
kwartałach 2012 roku – informacja w załączeniu do protokołu.
Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłożonej informacji.

Do punktu  6- go
Prezes Zespołu Inwestycji sp. z o.o. Halina Bender powiedziała, że radni otrzymali na piśmie 

sprawozdanie z realizacji zadań inwestycyjnych w roku 2012 – w załączeniu do protokołu.
Komisja  ustaliła,  że  sprawozdanie zostanie  szczegółowo omówione na posiedzeniu Komisji 

Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego – jest to jeden z punków porządku obrad tej Komisji.

Do punktu  7- go
Przewodniczący  Komisji  Wojciech  Kwiatkowski  zapoznał  zebranych  z  pismami,  które 

wpłynęły do Komisji:
− pismo mieszkańców Chełch  oraz  odpowiedź Prezydenta  Miasta  do  Przewodniczącego  Rady 

Miasta – ksero pisma w załączeniu do protokołu,
− pismo  mieszkańców  ul.  Cypriana  Kamila  Norwida  –  z  prośbą  o  podjęcie  działań  celem 

urządzenia infrastruktury drogowej – ksero pisma w załączeniu do protokołu, 
− informacja  o  przebiegu  wykonania  budżetu  Miasta  Ełku  za  I  półrocze  2012  rok  – 

Przewodniczący Komisji Wojciech Kwiatkowski powiedział, że prosi radnych o szczegółowe 
zapoznanie się z materiałem,

− pismo Pana Janusza Pobudkiewicza w sprawie inwestycji drogowych w mieście Ełku – ksero 
pismo w załączeniu do protokołu, udzielona została odpowiedź zainteresowanemu,

− - informacja na temat działalności schroniska dla bezdomnych zwierząt w Ruskiej Wsi k/Ełku – 



w załączeniu do protokołu,
− pismo Pana Henryka Florczuka – ksero pisma w załączeniu do protokołu.

Z-ca Przewodniczącego Komisji  Krzysztof  Wiloch zwrócił  uwagę na sprawę gruntów  ROD 
zgodnie z nową ustawą, za 1,5 roku PZD nie będzie istniało – należałoby już teraz zastanowić się 
nad tą sprawą.

Do punktu  8- go
Członkowie Komisji udali się na Zakład Gospodarki Odpadami „Eko – MAZURY” Sp. z o.o. 

Prezentacja  Projektu  „Budowa  Zakładu  Unieszkodliwiania  Odpadów  komunalnych  wraz  ze 
składowiskiem odpadów w Siedliskach k/Ełku” dokonał Prezes Zarządu Edward Palczewski.

Prezes  Edward  Palczewski  powiedział,  że  Zakład  już  w  bieżącym  roku  spełnia  wszystkie 
wymagania, które wynikają z Rozporządzenia w sprawie poziomów recyklingu, przygotowania do 
ponownego użycia i odzysku.
Wybudowany Zakład spełnia następujące normy:
1. Założenia Dyrektywy 2008/98/WE w sprawie odpadów z dnia 19 listopada 2008 roku, której 
naczelnym priorytetem w gospodarce odpadami jest:
* „zapobieganie ich powstawaniu, a ponowne wykorzystanie i recykling materiałów winny mieć 
pierwszeństwo przed odzyskiem energii z odpadów”,
*  do  roku  2020  z  odpadów  z  gospodarstw  domowych  należy  przygotować  do  ponownego 
wykorzystania  i  recyklingu,  co  najmniej  50% wagowych  każdej  frakcji  materiałowej  tj.  m.in.: 
papieru, tworzyw sztucznych, metali, szkła.
2. Założenia Dyrektywy 1999/31/WE, która zakłada redukcję odpadów ulegających biodegradacji:
* do 2013 r. - ilość odpadów komunalnych kierowanych na składowiska wynosić ma nie więcej niż 
50% wagowo całkowitej masy odpadów komunalnych ulegających biodegradacji, w stosunku do 
masy tych odpadów wytworzonych w 1995 r.
* do 2020 r. - ilość odpadów komunalnych kierowanych na składowiska wynosić ma nie więcej niż 
35% wagowo całkowitej masy odpadów komunalnych ulegających biodegradacji, w stosunku do 
masy tych odpadów wytworzonych w 1995 r.
3. Założenia Projektu Rozporządzenia Ministra Środowiska z dnia 29 grudnia 2011 r. w sprawie 
mechaniczno-biologicznego przetwarzania zmieszanych odpadów komunalnych.
4.  Rozporządzenia  Ministra  Środowiska  w  sprawie  poziomów  recyklingu,  przygotowania  do 
ponownego użycia i odzysku innymi metodami.
Zakład doskonale wpisuje się również w nowy stan prawny wyznaczony znowelizowaną Ustawą o 
zmianie ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach oraz niektórych innych ustaw (Dz. 
U. Nr 152, poz. 897, z późn. zm.).” 

Budując Zakład zakładano, że recykling opakowań szklanych, papierowych i innych wyniesie 
ok.  20  %.  Redukcja  odpadów  biodegradowalnych  będzie  wynosiła  65%.  Procent  składowych 
odpadów miał sięgać 39%.

Prezes Edward Palczewski oprowadził radnych po linii technologicznej  Zakładu, po drodze 
omawiając wyniki pracy.

Po kilku miesiącach pracy okazało się, że pierwotne założenia znacznie różnią się od obecnych 
wyników. Zakład składuje tylko 21% odpadów. Recykling odpadów opakowaniowych osiągnął już 
poziom, jaki Polska musi mieć w roku 2020 czyli 50%. Podobnie wygląda sytuacja w przypadku 
redukcji odpadów biodegradowalnych. W ciągu 5 miesięcy pracy Zakład w Siedliskach sprzedał 3 
tony posegregowanych odpadów. 

W pierwszym półroczu 2012 roku w okresie trwających prób końcowych i eksploatacyjnych, w 
Zakładzie  Unieszkodliwiania  Odpadów  komunalnych  w  Siedliskach  k/Ełku,  wygenerowano  i 
przeznaczono do ponownego wykorzystania m.in. 252 Mg szkła opakowaniowego, 212 Mg złomu, 
13,5 Mg aluminium, 128 Mg plastikowych opakowań po napojach (PET) w podziale na kolory tj. 
biały, niebieski, zielony, 319 Mg folii,  50 Mg opakowań wielomateriałowych (tetrapak), 78 Mg 
opakowań po chemii gospodarczej oraz 504 Mg makulatury w podziale na papier gazetowy, papier 



mix i karton. Dziennie przetwarzanych jest tu ok. 105 ton odpadów komunalnych zmieszanych. W 
okresie najbliższych co najmniej 30 lat  zostanie unieszkodliwionych około jednego miliona ton 
odpadów w sposób bezpieczny dla  środowiska i  zapewniający spełnienie wysokich standardów 
europejskich. 
Z  ogólnej  ilości  odpadów  komunalnych  zmieszanych  przyjętych  do  Zakładu,  wyodrębniono  i 
przeznaczono do kompostowania 54,6% frakcji biodegradowalnej. Ponadto na składowisku zostało 
zdeponowane jedynie 24,9% odpadów nie nadających się do wykorzystania tzw. balastu 

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
                     Przewodniczący Komisji:

Małgorzata Stachowiak            
                     Wojciech Kwiatkowski
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